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Protokół nr 38/2022 

posiedzenia Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami  

 i Spraw Mieszkaniowych Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 21 września 2022 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  
 

 

Czas trwania posiedzenia 14.00 – 14.20 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Jacek Bętkowski    – przewodniczący Komisji 

2. Grzegorz Kaczmarek   – członek Komisji 

3. Waldemar Kwiatkowski  – członek Komisji  

4. Tomasz Marcinkowski  – członek Komisji  

5. Waldemar Wąśniewski         – członek Komisji  
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył pan Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji, 

który zgodnie z listą obecności stwierdził, że w obradach Komisji uczestniczy 5 radnych, 

co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 5 osób, stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Nie było.  
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Komisji nr 37/2022 z 23 sierpnia 2022 r.  

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I półrocze 2022 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Sprawy bieżące.  
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Ad 3. Przyjęcie protokołu Komisji nr 37/2022 z dnia 23 sierpnia 2022 r.  
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 37/2022 z 23 sierpnia 2022 r. z posiedzenia Komisji? 
 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I półrocze 2022 r. 

- stanowi załącznik do LVI sesji RMI. 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za I półrocze             

2022 r. 
 

(Sprawozdanie stanowi załącznik do materiałów z LVI sesji RMI z 26 września 2022 r.). 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy ktoś ma pytania do przedstawionego sprawozdania? 
 

Grzegorz Kaczmarek – Członek Komisji: 

Ja chciałbym zapytać w związku z tą sytuacją ogólnopolską, czyli podwyżkami 

i związanymi z tym ograniczeniami, czy nas jako Miasto czeka już jakieś widmo, bo już 

takie słuchy chodzą, że będziemy musieli wprowadzić naukę zdalną, bo nie będzie czym 

szkół ogrzewać? Szkoły mamy podłączone pod ZEC to jeśli będą w blokach grzać to 

i w szkołach będą grzać, ale czy te zwiększone wydatki dla Miasta nie ograniczą w 

pewien sposób spraw związanych z działalnością? 
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Na tą chwilę to za wcześnie żebym wypowiadała się w tym temacie, bo jesteśmy świeżo 

po naradzie i zbierane są ze szkół informacje odnośnie dostarczania ciepła, energii 

elektrycznej możliwościach ograniczania, zmniejszania czy poszukiwania oszczędności 

zużycia, także podejrzewam, że może w przyszłym tygodniu już jakieś decyzje zapadną. 

Czego będą dotyczyć to dzisiaj jest mi trudno powiedzieć, mogę tylko jedynie zaznaczyć, 

że Miasto w ubiegłym roku podpisało umowę na dostarczanie energii, która jest zawarta 

do końca przyszłego roku, także te wszystkie podwyżki, o których mówią inne 

samorządy, że dostają 600-700% podwyżki to nas w przyszłym roku to nie dotknie aż tak 

bardzo dotkliwie, bo umowa oczywiście dopuszcza podwyżki, jeżeli w uzasadnionych 

przypadkach wymienionych w umowie np. podwyżka wynagrodzeń czy zakupu węgla 

no to wszystko się dzieje. Być może też zostaniemy postawieni przed faktem, że taka 

podwyżka będzie nas czekać, ale na tą chwilę nie mamy danych jaki to będzie procent. 

Myślimy, że nie będzie to tak dotkliwe jak w przypadku innych samorządów, ale trzeba 

się spodziewać rzeczywiście, że wszystko będzie droższe, dlatego szukamy możliwości. 

Nie można pochopnie podejmować takich decyzji, powiedzieć, że odcinamy czy 

zamykamy. Wszystko wymaga analiz.  
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Grzegorz Kaczmarek – Członek Komisji: 

Piramida cały czas się nakręca, tu podwyższają to trzeba podwyższyć znowu 

pracownikom, bo wiadomo, że te pieniądze nie mają już takiego znaczenia jak miały. 

Można spokojnie mówić o 20% inflacji i są to najmniejsze podwyżki dla pracowników 

jakie były od wielu lat i dlatego jest też taka obawa, bo brakuje węgla, opłaty za gaz i za 

prąd też idą w górę. Ja mam podpisaną taką opłatę lojalnościową i do 2023 roku ENEA 

nie może mi podwyższyć.  
 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Tak jak prywatnie jesteśmy przerażeni tą przyszłością, tak i w samorządach borykamy 

się z tymi trudnościami. Trudno jest pracować nad projektem budżetu mając tyle 

niewiadomych, bo po prostu nie wiemy co nas czeka, ale trzeba pracować i trzeba jakiś 

plan opracować. Na razie przeprowadzamy analizy, zbieramy dane co można zrobić żeby 

trochę przyoszczędzić pobór energii i pobór ciepła, ale jeżeli chodzi o zdalne nauczanie 

szkół to nie było mowy o tym. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

To by była paranoja, zdalne nauczanie, bo szkoły nie będą ogrzewane. Wiadomo, są 

ogrzewane z ZECu i mieszkania też nie będą ogrzewane, bo ZEC nie będzie grzał.  
  

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji: 

Przystąpimy do głosowania. 
 

• Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za pierwsze 

półrocze 2022 r.:  

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 68 ust. 1 i 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. 

Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła uchwałę nr 19/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta 

Inowrocławia za pierwsze półrocze 2022 r.;   
 

• informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za pierwsze 

półrocze 2022 r.: 
 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 68 ust. 1 i 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. 

Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091) Komisja  Ładu Przestrzennego, 

Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła uchwałę nr 20/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej za pierwsze półrocze 2022 r.; 
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• informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej im. Jana 

Kasprowicza w Inowrocławiu za pierwsze półrocze 2022 r.: 
 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 68 ust. 1 i 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. 

Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja  Ładu Przestrzennego, 

Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła uchwałę nr 21/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu za pierwsze półrocze 2022 r. 
 

• informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum Kultury  

w Inowrocławiu za pierwsze półrocze 2022 r.: 
 

głosowanie:  za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0.  
 

Na podstawie § 68 ust. 1 i 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. 

Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Ładu Przestrzennego, 

Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła uchwałę nr 22/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu za pierwsze półrocze 2022 r. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii komisji. 
 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Przedstawił projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ul. Szymborskiej – projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Tomasz Marcinkowski – Członek Komisji: 

To oni wnieśli o anulowanie tej uchwały czy Prezydent? 
 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Oni wnieśli. 
 

Tomasz Marcinkowski – Członek Komisji: 

A na jakim etapie jest to studium? 
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Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Koncepcja będzie do końca roku, a dalej uzgodnienia, najpierw wystąpienia do 

wydziałów, takie wewnętrzne uzgodnienia i dopiero potem cały proces. 
 

Tomasz Marcinkowski – Członek Komisji: 

Czyli termin tej koncepcji nie ulega przedłużeniu? 
 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Nie. 
 

Tomasz Marcinkowski – Członek Komisji: 

Ja poprosiłem Naczelnika i Pana Facalusiaka żeby z tym studium nie zwlekać, bo 

pamiętam 2008 r. jak było studium robione to wydziały po miesiącu trzymały między 

sobą dokumentację. Od was coś wyszło do wydziału Pani Hopci, czyli do inwestycji 

i miesiąc czasu trzymała ten dokument. 
 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Wydziały trzymały tak długo też ze względu na te ustawy wiatrakowe. Cały rejon od 

ulicy Batkowskiej aż do Wierzbińskiego ten teren jest zabudowany pod mieszkalnictwo 

przez te wiatraki. Coraz częściej mówi się o zmianie tej ustawy, ale nie ma jeszcze 

wytycznych. 
 

Tomasz Marcinkowski – Członek Komisji: 

A jak się zmienią dopiero za 5 lat? 
 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

To zmienimy wtedy studium. 
 

Tomasz Marcinkowski – Członek Komisji: 

Ale takie czekanie aż ustawa wejdzie albo nie to do niczego nie prowadzi. 
 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Był taki okres, że przeprowadzaliśmy rozmowy, ale wyszło jak wyszło. Ustawy nie ma. 
 

Grzegorz Kaczmarek – Członek Komisji: 

Ja jeszcze dopowiem, wspominając tą zmianę planu zagospodarowania przestrzennego, 

jak kiedyś wystąpiłem na Osiedlu ,,Toruńskim” to ponad 2 lata trwała taka zmiana. Potem 

się odmyślili, a ktoś wprowadził do miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego taki zapis, że jest zakaz budowania i rozbudowywania na tym terenie, 

a ten teren obejmował Osiedle Toruńskie, ulicę Chociszewskiego i Curie-Skłodowskiej 

i każdy, kto chciałby dobudować sobie do domu kawałek mieszkania jednorodzinnego to 

nie mógł tego zrobić, bo 2,5 roku trzeba było czekać, bo ktoś taki zapis wymyślił. 
 

Romuald Cilski – Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości: 

Tu możemy dyskutować. Jak ktoś kupuje działkę to musi wiedzieć co może. 
 

Głosowanie:   za – 5, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Na podstawie § 68 ust. 1 i 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091) Komisja Ładu Przestrzennego, 

Gospodarki Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych podjęła uchwałę nr 23/2022 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ul. Szymborskiej. 
 

Ad 6. Sprawy bieżące.  

Nie było. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji:  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej Komisji. 
 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

/-/Jacek Bętkowski 

 

 

 

Protokółowała: 

/-/Daria Górska   


